

<https://www.facebook.com/ACISN9>

Akademi Pengajian Islam Kontemporari UiTM Cawangan Negeri Sembilan

BIL: 38/2021



Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Rabiulakhir - Jamadilakhir 1443/ Disember 2021

ACIS

Kepimpinan Belia dalam Islam



eISSN 2600-8289



9 772600 828001

Berdasarkan hadits ini, Allah SWT menyatakan bahawa Allah SWT tidak akan menghimpunkan dua ketakutan dan dua keamanan kepada hambaNya. Tahukah kita apa yang dimaksudkan dengan dua ketakutan dan dua keamanan itu? Ia bermaksud 'Jika seseorang manusia itu takut kepada Allah semasa di dunia, Allah akan berikan padanya keamanan dan keselamatan pada hari kiamat tetapi sebaliknya jika dia merasa aman iaitu tidak takut melakukan maksiat terhadap Allah semasa di dunia, Allah akan berikan rasa takut padanya pada hari kiamat'. *Allahuakbar*.

Jadi, adakah untuk mendapatkan keamanan di hari kiamat, manusia perlu hidup dengan ada rasa takut kepada Allah SWT? Ya. Hidup dengan ada rasa takut pada Allah SWT. Takut kepada Allah SWT untuk membuat maksiat. Takut untuk melakukan perkara mungkar. Takut kepada kemurkaan Allah SWT. Takut untuk meninggalkan yang wajib. Takut untuk melakukan yang haram. Takut apabila menyedari masih banyak yang belum difahami tentang agama Allah SWT. Takut kepada Allah SWT. Rasa takut inilah yang akan memelihara diri daripada berasa aman dalam melakukan dosa. Malah, dengan rasa takut pada Allah SWT jugalah yang mampu menggerakkan hamba untuk terus beramal.

Oleh itu, pasakkanlah rasa takut itu hanya pada Allah SWT. Hal ini kerana tanpa meletakkan rasa takut pada Allah SWT, dikhuatiri kehidupan ini akan terus diselubungi rasa takut yang akhirnya merugikan kita pada hari kiamat nanti. Ketakutan yang tiada kebaikan dan hanya akan membinasakan. Marilah kita merujuk firman Allah SWT dalam surah Ali-Imran ayat 175 yang bermaksud: "*Sesungguhnya (pembawa berita) yang demikian itu ialah syaitan yang (bertujuan) menakut-nakutkan (kamu terhadap) pengikut-pengikutnya (kaum kafir musyrik). Oleh itu, janganlah kamu takut kepada mereka, tetapi takutlah kepadaKu (jangan cuaikan perintahKu), jika betul kamu orang-orang yang beriman*"

Menurut tafsir Ibnu Kathir, yang dimaksudkan dengan menakut-nakutkan di sini adalah syaitan membuatkan seakan-akan syaitan dan para pengikutnya merupakan pasukan

yang mempunyai kekuatan dan perkasa. Kekuatan yang mampu menimbulkan rasa takut buat yang menentanginya. Lalu Allah SWT menyambung dalam ayat yang sama, "*...janganlah kamu takut kepada mereka, tetapi takutlah kepadaKu*". Hal ini kerana, hakikat yang memiliki kekuatan itu bukanlah syaitan. Allah SWT secara jelas telah menafikan kekuatan tersebut menerusi ayat 76 daripada surah An-Nisa', "*...sesungguhnya tipu daya syaitan itu adalah lemah*". Syaitan dan para pengikutnya tidak memiliki kekuatan, sebaliknya yang memiliki kekuatan dan tidak akan pernah mampu dikalahkan itu hanyalah Allah SWT. Firman Allah SWT dalam Surah an-Nisa' ayat 21 bermaksud "*Allah telah menetapkan: "Sesungguhnya Aku dan rasul-rasulKu tetap mengalahkan (golongan yang menentang), sesungguhnya Allah Maha Kuat, lagi Maha Kuasa"*.

Firman Allah SWT surah al-Hajj ayat 40 yang bermaksud "*...dan sesungguhnya Allah akan menolong sesiapa yang menolong agamaNya (agama Islam); sesungguhnya Allah Maha Kuat, lagi Maha Kuasa*" dan firman Allah SWT surah Muhammad ayat 7 yang bermaksud "*Wahai orang-orang yang beriman, kalau kamu membela (agama) Allah nescaya Allah membela kamu (untuk mencapai kemenangan) dan meneguhkan tapak pendirian kamu*"

Justeru wahai saudaraku, ketahuilah. Ketakutan apabila diletakkan pada yang lemah itu merugikan. Ketiadaan rasa gentar pada yang memiliki segala kekuatan lagi Maha Perkasa pula akan berakhir dengan kekecewaan. Bantulah agama Allah SWT, nescaya engkau akan mendapatkan pembelaan dan pertolongan pemilik segala kekuatan dan kekuasaan. Takutlah pada yang Maha Kuat, nescaya tidak akan ada lagi yang mampu membuatmu takut.

Kematian itu pasti dan ia benar-benar menakutkan buat diri yang tidak membuat persediaan bertemu ilahi. Oleh itu, usah bertangguh lagi. Ayuh persiapkan diri dengan menjalani hayat ini dengan takut pada Allah SWT. Mudah-mudahan kematian yang ditakuti berubah menjadi nikmat yang dinanti.

Akhir kata, takutlah Allah SWT dalam kehidupan di dunia, moga keamanan buat kita di alam sana. Wallahua'lam.

Pokok Epal yang Kesunyian

Oleh: **NUR NABILAH AZIMOHA**

Pensyarah Akademi Pengajian Islam Kontemporari. UiTM Cawangan Negeri Sembilan

Ini adalah kisah seorang budak lelaki bernama Amin dengan pokok epal. Pokok epal tersebut dijadikan sebagai tempat bermain-main dan meluangkan masa semasa dia kecil. Dia akan memanjat pokok epal sehingga ke dahan tertinggi, makan buahnya dan tidur seketika di bawah teduhan pokok tersebut. Pendek kata, Amin sangat sayangkan pokok epal itu dan pokok itu pun suka bermain dengannya.

Masa terus berlalu, Amin bukan lagi seorang budak kecil tetapi telah meningkat usia remaja. Dia tidak lagi bermain-main di sekitar pokok epal tersebut dan sudah lama pokok epal tersebut tidak dikunjungi teman setianya.

Suatu hari, Amin kembali mendatangi pokok epal itu, namun wajahnya kelihatan sedih. "Marilah bermain bersamaku," ajak pokok epal itu kepada Amin. "Saya bukan budak-budak lagi. Saya sudah tidak perlu lagi bermain dengan pokok epal," balas Amin. "Saya mahukan mainan komputer. Saya perlukan duit untuk membelinya." Pokok epal pun menjawab, "Maaf kerana saya tiada duit tetapi awak boleh petik buah-buah epal saya dan jual kesemuanya.

Awak akan dapat duit untuk membeli mainan kegemaran awak itu".

Amin berasa sangat teruja. Dia memetik kesemua buah epal untuk dijual dan berlalu pergi dengan gembiranya. Hajatnya kini tercapai. Namun, Amin tidak lagi kembali selepas itu dan pokok epal teramatlah sedih. Beberapa tahun berlalu. Pada suatu hari, pokok epal berasa gembira apabila melihat Amin kembali kepadanya dan kini menjadi seorang lelaki dewasa. "Marilah bermain bersamaku," kata pokok tersebut. "Saya tidak ada masa untuk bermain. Saya ada banyak kerja yang perlu dilakukan untuk keluarga saya. Saya perlu kumpulkan wang untuk mendirikan sebuah rumah untuk isteri dan anak-anak saya," ujar Amin, bekas teman karib pokok epal tersebut. Pokok epal yang terlalu sayang akan lelaki itu kerana itulah teman akrabnya lalu memberi pendapat, "Maaf saya tidak mempunyai rumah tetapi kamu boleh potong semua dahan-dahan saya untuk membina rumahmu."

Tanpa berlengah lagi, si pemuda itu pun memotong kesemua dahan-dahan pokok epal lalu berlalu dari situ dengan senang hati. Ditambah dengan bahan-bahan binaan yang telah



dikumpulkan, kayu-kayu dari pokok epal itu melengkapkan binaannya. Seperti biasa, pokok itu amat gembira kerana dapat bertemu dengan pemuda itu. Namun, rakan karibnya itu tidak muncul-muncul lagi selepas itu. Pokok epal itu tiada langsung berasa sedih walaupun tidak berdahan dan tidak berbuah lagi. Ia tetap gembira kerana dapat berbakti kepada lelaki tersebut. Namun, ia terus kecewa apabila teman akrabnya itu sekali lagi **menghilangkan diri**.

Suatu hari pada musim panas, Amin kembali ke pokok epal itu semula. "Marilah bermain denganku," kata pokok epal itu. "Saya semakin tua. Saya hanya mahu berlayar dan berehat," balas lelaki yang semakin di mamah usia itu. "Gunalah batang pohon saya untuk membina botmu. Kamu boleh berlayar dan bergembira." Amin telah menebang batang pokok epal tersebut dan membina sebuah bot. Kemudian, dia pergi berlayar dan tidak kembali menemui pokok epal yang kesunyian itu.

Akhirnya setelah lebih dua puluh tahun kemudian, Amin telah datang kembali. "Saya minta maaf, saya tidak mempunyai apa-apa lagi untukmu. Tiada lagi epal untukmu," kata pokok epal itu.

"Tidak mengapa, saya sudah tidak ada lagi gigi untuk menggigit," balas lelaki itu.

Pokok epal berkata lagi, "saya sudah tiada batang untuk kamu panjat."

"Saya sudah tua untuk itu," balas Amin.

"Saya memang tidak dapat memberikanmu apa-apa. Yang tinggal hanyalah tunggul kayu yang hampir mati," kata pokok epal dengan berlinangan air mata.

"Saya tidak perlukan apa-apa, hanya perlukan tempat untuk berehat. Saya sudah cukup letih selama ini," balas si Amin.

"Baguslah! Kalau begitu, sandarkanlah pada tunggul saya ni.



Inilah tempat yang sesuai untuk kamu berehat. Marilah! Duduk dekat saya dan berehatlah." Lelaki itu pun duduk bersandar pada tunggul pokok epal tersebut. Pokok epal itu sangat gembira dan terharu. Ia menangis kegembiraan.

KESIMPULAN

Anda kenal dengan pokok epal itu? Anda juga kenal akan pemuda atau lelaki itu? Pokok itu ibaratkan seperti ibu bapa kita. Semasa kita muda, kita suka bermain dengan ibu dan bapa kita. Namun apabila kita semakin membesar, kita tinggalkan mereka dan hanya kembali kepada mereka apabila kita dalam kesusahan. tidak kira apa-apa pun, ibu bapa sentiasa ada dan memberikan semua yang mereka mampu untuk membuatkan anaknya gembira. Jadi, kalau anda fikir lelaki itu bersifat zalim dengan pokok epal, renungkanlah tindakan anda terhadap ibu bapa anda.